
P R O T O K Ó Ł  Nr XII/2011 
z obrad XV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 30 grudnia 2011 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:15 otworzył XV Sesję Rady 
Gminy i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczą wszyscy radni.  

 
Obrady trwały do godz. 12:00. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego Wicestarosta  Marcin Buliński i Wacław Jabłoński (lista 
stanowi załącznik nr 2) 
- Sekretarz Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Ewa  ŚpiŜewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski  
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski 
- Prezes Zakładu usług Komunalnych w Mszanowie Leszek Moczadło 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe 

Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 

2012r. 
 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2011r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz na prowadzenie działalności w zakresie 
opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

12. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
13. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
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Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy. 
 
Sekretarz obrad poprzedniej Sesji Zdzisław DomŜalski poinformował, Ŝe zapoznał się z 
protokołem z XIV Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego 
przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XIV Sesji. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad wybrano radnego Zbigniewa Wiśniewskiego. 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono zmian w porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił sprawozdanie swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 8 do 30 
grudnia 2011 roku: 
08-09.12.2011  

� Uczestniczył w Konwencie Informatyków Warmii i Mazur, na którym przedstawiono 
cele, rezultaty i korzyści wynikające z realizowanych projektów informatycznych. W trakcie 
konferencji uhonorowano samorządy, które wykazały się największym zaangaŜowaniem 
podczas wdraŜania projektów informatycznych realizowanych na terenie województwa. 
Wśród czterech wyróŜnionych jednostek znalazła się gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
Nagrodą był program do zarządzania Ibis.  
10.12.2011  

� Uczestniczył w Gminnym Konkursie "Na najdłuŜszy świąteczny łańcuch", nad którym 
objął patronat honorowy.  
13.12.2011  

� Podpisał cztery akty notarialne na sprzedaŜ działek budowlanych w Pacółtowie.  
� Spotkał się z właścicielami mieszkań z budynku nr 110 w Jamielniku. Mieszkańcy 

zgłosili problem ograniczania im dostępu do strychu przez lokatora mieszkania 
komunalnego.  

� Uczestniczył w uroczystości zorganizowanej z okazji okrągłej, 30. rocznicy wydarzeń 
związanych z wprowadzeniem stanu wojennego w Polsce. W sali narad Urzędu Gminy 
pojawili się internowani – osoby więzione przez słuŜbę bezpieczeństwa za swą działalność 
na rzecz demokracji i inni bohaterowie tamtego mrocznego czasu.  
14-15.12.2011  

� Uczestniczył w konferencji nt. „Gospodarka odpadami w projektach realizowanych ze 
środków Funduszu Spójności oraz Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w 
kontekście zmiany ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach”.  
16.12.2011  

� Uczestniczył w spotkaniu z młodzieŜą gimnazjalną Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w 
Jamielniku poświęconym lokalnej historii. 

� Przewodniczył obradom Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych 
StraŜy PoŜarnych RP w Nowym Mieście Lubawskim. Gospodarzem posiedzenia była 
jednostka OSP w Jamielniku. 
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� Uczestniczył w spotkaniu wigilijnym z mieszkańcami Nawry. 
17.12.2011  

� Uczestniczyłem w spotkaniu wigilijnym z mieszkańcami Chrośla. 
19.12.2011  

� Spotkał się z Panem Drzycimskim z biura projektowego DAN by omówić zadania 
zlecone do realizacji. Jest problem z uzyskaniem uzgodnienia z Telekomunikacji Polskiej dla 
drogi na cmentarz w Gwiździnach, która ma być utwardzana ze środków funduszu 
sołeckiego. 3 stycznia planowane jest spotkanie Wójta z przedstawicielem TP w tej sprawie.   

� Wójt podpisał akt notarialny z Burmistrzem na przekazanie w formie darowizny działki 
nr 264 na rzecz miasta Nowego Miasta Lubawskiego. 

� Spotkał się z przedstawicielem firmy Enerco w sprawie omówienia planów 
inwestycyjnych dotyczących budowy elektrowni wiatrowych. 

� Uczestniczył w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin Północnego Mazowsza. 
� Uczestniczył w spotkaniu opłatkowo-noworocznym zorganizowanym przez Urząd 

Miasta Nowego Miasta Lubawskiego i Starostwo Powiatowe. 
20.12.2011  

� Wójt spotkał się z Panią Marianną Zabłotną zam. w Radomnie, złoŜył jej Ŝyczenia i 
wręczyć list gratulacyjny z okazji 90. urodzin. 

� Spotkał się z Prezesem KOMBUDU z Brodnicy, w celu ustalenia sposobu naprawy 
przeciekającego dachu w Szkole w Gwiździnach. KOMBUD przekazał Gminie ocenę 
nośności dachowych blach trapezowych oraz ocenę nośności konstrukcji dachu. 

� Uczestniczył w posiedzeniu Rady Powiatowej Izby Rolniczej. 
21.12.2011  

� Uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji BudŜetu i Mienia Komunalnego oraz 
Komisji Rolnictwa. Członkowie komisji większością głosów pozytywnie zaopiniowali nabycie 
przez gminę mostu leŜącego w ciągu drogi gminnej oraz drogi stanowiącej ulicę Młyńską w 
Bratianie, nieruchomości naleŜących obecnie do osoby fizycznej. W innej sprawie z trzech 
zaproponowanych do utwardzenia odcinków dróg, komisje wytypowały drogę w Chroślu od 
figury do świetlicy. Inwestycja ma być współfinansowana ze środków pochodzących z 
Funduszu Ochrony  Gruntów Rolnych.  
22.12.2011  

� Wójt podpisał umowę przedwstępną w sprawie nabycia mostu i drogi w Bratianie.  
� Uczestniczył w spotkaniu wigilijnym z pracownikami urzędu i jednostek podległych. 
� Uczestniczył w Wigilii zorganizowanej dla osób samotnych.   

27.12.2011  
� Spotkał się z Panem Mirosławem Kołpackim z Energa Oświetlenie w sprawie 

ustalenia stawki ryczałtu za konserwację oświetlenia ulicznego w 2012 roku. Przedstawiciel 
Energa Oświetlenie podtrzymał wcześniej zaproponowaną stawkę, która w stosunku do 
bieŜącego roku jest wyŜsza o 100%. Wójt zgodził się na podwyŜkę o 50 % w roku 2012 i 50 
% w roku 2013. Na spotkaniu nie uzyskano jeszcze konsensusu w tej sprawie.   
28.12.2011  

� Przewodniczył obradom Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej.    
29.12.2011  

� Wójt podpisał 3 akty notarialne - 1 akt na sprzedaŜ działki na polepszenie warunków 
zagospodarowania nieruchomości w miejscowości Mszanowo i 2 akty notarialne na 
sprzedaŜ lokali mieszkalnych nr 27/1 i 27/2 w miejscowości Lekarty. 
 

Ponadto w zakresie bieŜącej działalności Wójt i jego urzędnicy podejmowali 
następujące działania: 
- z satysfakcją odebraliśmy informację o tym, Ŝe dwa nasze projekty pozytywnie przeszły 
ocenę i zostaną dofinansowane ze środków pomocowych UE. Są to: projekt pn. 
„Zastosowanie odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej modernizacji systemu 
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grzewczego Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie” oraz projekt pn. „Rozwój 
struktury sportowo- rekreacyjnej w miejscowości Bagno poprzez modernizację boiska 
sportowego”. 
W okresie od 8 do 29 grudnia br. wykonano następujące prace drogowe: 
- poprawiono ustawienie płotów przeciwśnieŜnych, 
- nawieziono tłuczeń na dziury na  drodze gminnej w miejscowości Kaczek, 
- nawieziono mieszankę piasku z solą na drogi gminne w Radomnie, Nowym Dworze i 
Bratianie,  
- zlecono wycięcie drzew na drogach gminnych o obrębie wsi Tylice, 
- podjęto działania zmierzające do likwidacji zwęŜenia jezdni na drodze gminnej Mszanowo-
Bratian w okolicach garaŜy. Zlokalizowane w części jezdni szamba zostały zasypane. 
Wiosną teren zostanie utwardzony, a umiejscowione przy krawędzi jezdni włazy do szamb 
zostaną zdemontowane. Pozwoli to wyprofilować drogę w jej pełnej szerokości. Do czasu 
likwidacji zwęŜenia ustawiono znaki drogowe U- 9a i U – 9b ( ograniczenia skrajni poziomej 
drogi).   
- wycięto trzy topole przy drodze gminnej w kierunku byłego PGR w Tylicach, 
- dla potrzeb zwalczania gołoledzi zakupiono 25t mieszanki piasku z solą, 
- wystosowane zostało kolejne pismo do Nadleśnictwa Jamy z propozycją zamiany działek: 
za działkę pod pomnikiem w Nawrze oraz za działkę stanowiącą drogę w lesie skarlińskim 
zaproponowaliśmy nieruchomość w Jamielniku.  
- po interwencji Gminy otrzymaliśmy wniosek PKP (zarządcy terenu w okolicach dworca w 
Jamielniku) w sprawie usunięcia drzew, które są największym zagroŜeniem dla 
znajdujących się w pobliŜu osób i mienia.  
- wystosowane zostało pismo do Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
w Olsztynie w sprawie przedstawienia informacji o podjętych działaniach w zakresie budowy 
chodnika przy drodze krajowej nr 15 na odcinku Bratian-Łąki Bratiańskie, w kontekście 
ustaleń podjętych na spotkaniu w dniu 21 listopada 2011 roku. 
- Gmina otrzymała informację od Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska o 
zawieszeniu postępowania w sprawie ustalenia warunków przeprowadzenia robót dla 
renaturyzacji odcinka rzeki Wel w miejscowości Bratian, do czasu dokonania oceny wpływu 
planowanej inwestycji na obszar o znaczeniu dla Wspólnoty Natura 2000 „Dolina Drwęcy”.  
W związku z powyŜszym Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska nałoŜył na Zarząd 
Melioracji i Urządzeń Wodnych obowiązek przedłoŜenia dodatkowych dokumentów. 
- z tytułu kar umownych wystosowana została nota księgową obciąŜająca firmę Euro 
Consulting, kosztami za nieterminowe opracowanie dokumentacji. Była ona niezbędna do 
złoŜenia wniosku o dofinansowanie projektu „Zastosowanie odnawialnych źródeł energii 
przy kompleksowej modernizacji systemu grzewczego Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich 
w Bratianie”.  
- sołtysi zebrali 1681 podpisów pod petycją w sprawie zmiany Rozporządzenia Rady 
Ministrów z dnia 14.07.2011r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie wyceny 
nieruchomości i sporządzania operatu szacunkowego. Najwięcej podpisów zebrano w 
Skarlinie, natomiast największą aktywnością w stosunku do liczby mieszkańców wykazały 
się następujące sołectwa: Kaczek (72%), Chrośle (58%), (Skarlin 51%). 

 
W okresie międzysesyjnym przeprowadzono następujące postępowania o 

zamówienie publiczne powyŜej 14 000 Euro: 
- zakup i dostawa oleju opałowego do ogrzewania szkół podstawowych i gimnazjów z terenu 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2012 roku. 
- udzielenie i obsługa kredytu długoterminowego w wysokości 1.800.000,00 zł na spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań Gminy, 
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- kompleksowe ubezpieczenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie: ubezpieczenie mienia i                    
ubezpieczenie NW dzieci i młodzieŜy w szkołach 
- aktualizacja projektu budowlanego dla zadania: "Budowa kanalizacji sanitarnej tłoczno-
grawitacyjnej z przepompowniami P1 i P2 oraz przyłączami we wsi Bratian" (dwukrotnie 
uniewaŜnione postępowanie). 

do 14 000 Euro: 
- wykonanie projektu sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości Pacółtowo.  
- wykonanie projektu sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości Jamielnik.  
- dostawa kostki polbrukowej typu "Holland" do miejscowości Jamielnik. 
- wykonanie projektu sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości Jamielnik II.  
- wykonanie projektu sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości Gryźliny 
 

Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 
- 13.12.2011r. w sprawie otwartego konkursu ofert na realizację w 2012 roku zadań 
publicznych w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, 
- 15.12.2011r. w sprawie  powołania Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko 
Podinspektor ds. ochrony środowiska, rolnictwa i leśnictwa w Urzędzie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie  z/s w Mszanowie, 
- 28.12.2011r. w sprawie wytycznych w zakresie wykonywania czynności kancelaryjnych w 
Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- 28.12.2011r. w sprawie trybu zamawiania, uŜywania, przechowywania, ewidencji i 
likwidacji pieczęci i pieczątek w  Urzędzie Gminy  Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie, 
- 28.12.2011r. w sprawie zmiany zarządzenia nr I/122/2011r z dnia  15 grudnia 2011r.  w 
sprawie  powołania Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko Podinspektor ds. 
ochrony środowiska, rolnictwa i leśnictwa w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie  z/s w 
Mszanowie, 
- 29.12.2011r. w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie w celu poprawy warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej (Lekarty dz.185/10), 
- 29.12.2011r. w sprawie sprzedaŜy mieszkalnych nieruchomości lokalowych nr 27/1 i 27/2 
stanowiących własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, połoŜonych w obrębie 
geodezyjnym Lekarty, w drodze bezprzetargowej na rzecz najemców. 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski: 
 
Radny Przemysław Kotewicz – w nawiązaniu do swojego wystąpienia wiosną zapytał, co 
udało się ustalić w sprawie Kółka Rolniczego w Radomnie. Nie istnieje od wielu lat, nie 
płacą podatku, posiadają dość atrakcyjną nieruchomość.  
Radny zapytał czy Pan Wójt ma moŜliwość zabezpieczenia prywatnej posesji w Radomnie. 
Stodoła przewróciła się, kaŜdy moŜe tam wejść, zagraŜa nawet bezpieczeństwu. 
Następne pytanie skierował do radnych powiatu, czy jest moŜliwość wpłynięcia na osoby, 
które regularnie poprzez wykonywane prace, nanoszą piasek i błoto na drogę powiatową. 
Taka sytuacja miała miejsce przed Chroślem, na zakręcie i bardzo łatwo o poślizg. Czy jest 
moŜliwość wyegzekwowania od tych osób usunięcia piasku po zakończeniu prac.  
 
Radna Mirosława Granica wnioskowała o bliŜsze informacje na temat zasad wywozu 
nieczystości w 2012 roku, zapytała o elektrownie wiatrowe. Prosiła, aby w miarę moŜliwości 
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mimo bardzo napiętego budŜetu na rok 2012, zaplanować budowę placu manewrowego 
przy Zespole Szkół w Jamielniku, ze względu na bezpieczeństwo dzieci. 
 
Radny Zdzisław DomŜalski wnioskował, aby samochód odbierający odpady dojeŜdŜał do 
ostatnich 3 zabudowań w kierunku Mroczna, obecnie skraca trasę.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał, czy Pan Wójt orientował się w jakim projekcie moŜna 
by złoŜyć wniosek w sprawie budowy drogi Nawra-Ustronie.  
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe w projekcie, który jest załącznikiem do uchwały nie ma 
Ŝadnych zmian w porównaniu z projektem omawianym na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Jedynie projekt dotyczący zmiany systemu grzewczego w szkole w Bratianie rozdzielono na 
dwa paragrafy dotyczące dofinansowania unijnego i wkładu własnego Gminy. Kwoty nie 
uległy zmianie. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłoŜonym przez Wójta 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2012-2033 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XV/80/2011 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012r. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt budŜetu był omawiany na posiedzeniach Komisji 
zgłaszano równieŜ uwagi. BudŜet zawiera bardzo duŜo inwestycji i jest napięty w 
pozostałych działach. Zapytał Pani Skarbnik czy są zmiany. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe zmiana dotyczy tylko rozdzielenia finansowania inwestycji 
w Bratianie na środki zewnętrzne i własne Gminy, tak jak w uchwale o prognozie 
finansowej.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały.  
 
Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłoŜonym przez Wójta 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie projekcie uchwały budŜetowej na 2012 rok oraz uchwała w 
sprawie opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego przedstawionego w 
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projekcie uchwały budŜetowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012 rok stanowią 
załączniki nr 6 i 7 do protokołu. 
 
W głosowaniu Rada Gminy , 13 głosami „za” i przy 2 głosach wstrzymuj ących si ę nie 
było głosów przeciwnych, podj ęła uchwał ę nr XV/81/2011 w sprawie uchwalenia 
bud Ŝetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012r.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2011r. 
 
Zmiany budŜetu Gminy na rok 2011 omówiła pani Skarbnik: 
- dochody zostały zwiększone o dotację na zasiłki celowe w wysokości 263.784 zł. i o tę 
kwotę zwiększają się wydatki na ten cel. 
W wydatkach główną celem było, aby jak najwięcej faktur uregulować w 2011 roku, aby jak 
najmniej obciąŜeń pozostało na następny rok. Proponuje się dokonać następujących zmian 
w  wydatkach: 
- zmniejszenie w zadaniach inwestycyjnych na dokonanie uzgodnień w dokumentacji na 
budowę kanalizacji w Bratianie o 36.900 zł.  
- zwiększenie na przyłącza kanalizacyjne w Mszanowie o 15.272 zł.  
- zmniejszenie na zakup pozostałych usług o  1.140 zł.  
- w dziale transport i łączność zwiększenie w sumie o 642 zł. dotyczy wynagrodzeń 
osobowych pracowników – 42 zł. i zakupu materiałów - 600 zł. tj. opłata za wykonanie map.  
- zmniejszenie o 30.000 zł. nie wykonano dokumentacji na budowę ścieŜki rowerowej.  
- dział 700 gospodarka mieszkaniowa – przesunięcie między zakupem materiałów, a 
zakupem pozostałych usług kwota 8.000 zł. (opłata za prowadzenie administracji lokali 
komunalnych dla Zakładu Usług Komunalnych). 
- rada gminy zmniejszenia: w wynagrodzeniach o 22.000 zł., zakupie materiałów – 55 zł. i 
zakupie pozostałych usług 6.300 zł.    
- urząd gminy: wydatki zmniejszono o 9.849, 23 zł. przesunięcia między paragrafami: z 
wynagrodzeń zdjęto 1.651 zł., ze składek ZUS 4.000 zł., składek na Fundusz Pracy 1.500 
zł., zwiększenia: wynagrodzenia bezosobowe o 1.200 zł., zakup materiałów o 10.400 zł., 
zakup energii o 600 zł., zakup usług pozostałych o 3.000 zł. i delegacje słuŜbowe o 1.500 zł. 
- pozostała działalność zwiększenie o 100 zł. 
- ochotnicze straŜe poŜarne – zmniejszenie zakup usług pozostałych o 5.000 zł. zakup 
materiałów i wyposaŜenia zwiększenie o 753 zł. i o 300 zł. na zakup energii. 
- zarządzanie kryzysowe: zmniejszenie zakup materiałów  o 600 zł. i zakup pozostałych 
usług o 1.380 zł.  
- obsługa długu publicznego zwiększenie o 66.365 zł. (odsetki). 
- oświata i wychowanie zmniejszenie ogólnie o 82.000 zł. tam, gdzie były oszczędności: w 
wynagrodzeniach o 27.360 zł. składki ZUS o 3.104 zł., zakup materiałów i wyposaŜenia o 
27.000 zł. zakupie energii o 1.250 zł.  
- oddziały przedszkolne zwiększenie o 240 zł.  
- inne formy wychowania przedszkolnego zwiększenie o 1.213 zł., 
- gimnazja: zmniejszenie o 11.700 zł. w wynagrodzeniach o 6.200 zł., z zakupu materiałów 
5.000 zł. (zakup oleju opałowego).  
- zespół obsługi szkół zmniejszenie o 12.000 zł. w wynagrodzeniach 8.000 zł, składki ZUS 
2.000 zł., fundusz pracy – 2.000 zł.,  podróŜe krajowe 1.000 zł., a zwiększenie o 1.000 zł. na 
zakup materiałów. 
- stołówki szkolne i przedszkolne przesunięcie o 800 zł. 
- ochrona zdrowia – przesunięcia między paragrafami, 
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- pomoc społeczna zmiany zgodnie z otrzymaną dotacją, ponadto: 
- zasiłki zwiększenie o 6.200 zł. pomoc dla pogorzelców, 
- dodatki mieszkaniowe zmniejszenie o 2.000 zł.  
- ośrodek pomocy społecznej zmniejszenie o 5.700 zł.  
- pomoc materialna dla uczniów: utworzono 2 paragrafy dot. zwrotu dotacji, którą gmina 
otrzymała w 2010r. na zasiłki celowe i odsetki od tej dotacji. Związane jest to z 20% 
udziałem Gminy w finansowaniu tego zadania. Udział Gminy do końca nie był wyjaśniony. 
Dopiero po kontroli NIK Gmina została zobowiązana do zwrotu 20% dotacji tj. 72.237,77 zł. i 
odsetek w kwocie 8.245 zł.  
- oświetlenie ulic i dróg – zwiększenie o 3.472 zł.,  na zakup usług pozostałych o 3.000 zł. 
- świetlice i kluby: zakup materiałów zwiększenie o 550 zł. pozostałych usług o 1.800 zł. ,  
- pozostała działalność zwiększenie o 2.500 zł.  
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała o oszczędności w oświacie, w zakupie materiałów w 
szkołach podstawowych na kwotę 27.000zł., w gimnazjach 5.000 zł., był to zakup oleju 
opałowego, ale chyba są jeszcze inne wydatki, szkoły bardzo ubolewają, Ŝe nie ma 
pieniędzy dosłownie na nic.  W jakim paragrafie są zakupy środków czystości. W niektórych 
paragrafach zwiększa się np. w administracji w zespole ekonomiczno-administracyjnym. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe zakup oleju opałowego i środków czystości jest w tym 
samym paragrafie. Zmniejszenia dotyczyło wielu działów, w administracji ogólnie zostało 
zdjęte 18.405,77 zł., w ochotniczych straŜach poŜarnych 5.927 zł. w oświacie najwięcej 
ogólnie 82.000 zł.  
 
Radna Grzywacz uwaŜa, Ŝe moŜna było poczynić mniejsze oszczędności w tym paragrafie, 
to nie brakowałoby pieniędzy na zwykłe środki czystości, o czym jest mowa na wszystkich 
spotkaniach. Tymi zakupami obciąŜana jest równieŜ rada rodziców. Wnioskowała, aby w 
przyszłości ostroŜniej zmniejszać wydatki w oświacie, przeznaczyć chociaŜ po kilkaset 
złotych dla kaŜdej szkoły dla złagodzenia potrzeb bieŜących.  
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe to zmniejszenie 80.482 zł. jest dołoŜone do pomocy materialnej 
uczniów z przeznaczeniem na zwrot, zgodnie z decyzją Wojewody. Tej kwoty naleŜało 
wyszukać w budŜecie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zapytał, czy szkoły miały moŜliwość 
wykorzystania pieniędzy z oszczędności na zakup oleju, na inne zakupy, np. około 15 
grudnia, czy szkoła mogła sama podjąć taką decyzję.  
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe nie bardzo, bo nikt nie przewidział jaka będzie zima i 
oszczędności nie były znane.  
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała, czy te środki musiały być z budŜetu gminy, nie mogły 
być z dotacji.  
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe w 2010 roku stypendia zostały wypłacone w wysokości dotacji, 
a powinni być zwiększone o 20%, czyli 72.237,77 zł. Tego nie zrobiło bardzo wiele gmin.  
Teraz Gmina musi je oddać do Wojewody. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe w roku 2010 Wojewoda informował Gminę, Ŝe przekazuje tylko 80% na 
stypendia, a 20% ma wynosić wkład własny. Gmina nie dostosowała się do tej decyzji, bo 
nie zgadzała się z takim stanowiskiem. Teraz trzeba te pieniądze do Wojewody przekazać. 
W tym roku teŜ gmina musiała dołoŜyć 20% do stypendiów. Analogicznie jest z dotacjami na 
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zasiłki w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, dotacje są w wysokości 80%, a 20% 
dopłaca Gmina. Oszczędności 27.000 zł. w szkołach podstawowych i 5.000 zł. w 
gimnazjach wynikają z zakupu mniejszej ilości oleju opałowego. Przeznaczenie tych 
pieniędzy na zakup środków czystości jest mało celowe, bo o oszczędnościach 
dowiadujemy się około połowy grudnia i czy na pół miesiąca warto kupować środki czystości 
skoro budŜet musi być rozliczony do końca roku, a zaplanowane na rok 2012 środki  
powinny wystarczyć. 
 
Radna Barbara Grzywacz – dobrze, Ŝe są oszczędności, ale część moŜna przeznaczyć np. 
na pokrycie kosztów związanych z organizacją konkursów, o czym mówiła radna na 
poprzedniej Sesji.    
 
Dyrektor Pani Krystyna Danielewska wyjaśniła, Ŝe tak jak mówił Pan Wójt i Pani Skarbnik te 
pieniądze musieliśmy znaleźć. Szukaliśmy, gdzie tylko moŜliwe, bo to duŜa kwota. 
Pieniądze te wypłacone zostały dzieciom w ramach stypendium. Wiadomość o konieczności 
zwrotu otrzymaliśmy we wrześniu. Wcześniej była mowa, Ŝe nie trzeba będzie oddawać.  
 
Skarbnik wyjaśniła, Ŝe w 2011 roku i na 2012 jest planowany 20% wkład Gminy.   
 
Pani Dyrektor poinformowała o wielkości stypendium w 2010 i 2011 roku. 
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XV/83/2011 zmieniaj ącą 
uchwał ę nr IV/15/11 z dnia 12 stycznia 2011r. w sprawie uc hwalenia bud Ŝetu gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na 2011 rok.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe projekt analizowała Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Leśnictwa oraz Komisja BudŜetu i Mienia Komunalnego na wspólnym 
posiedzeniu i wprowadziła niewielkie poprawki, które zostały wprowadzone.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, czy przewidziano sankcje za nieprzestrzeganie 
regulaminu. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe kontroli moŜna dokonać, ale z udziałem policji, bo tylko ona moŜe 
nakładać mandaty. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XV/84/2011 w sprawie  
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uchwalenia Regulaminu utrzymania czysto ści i porz ądku na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się 
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz na prowadzenie działalności w zakresie 
opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe uchwała była omawiana na tym samym 
posiedzeniu Komisji i wykreślono punkt mówiący o tym, Ŝe przedsiębiorca, który zamierza 
odbierać odpady musi jednocześnie handlować pojemnikami na odpady. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XV/85/2011 w sprawie  
wymaga ń, jakie powinni spełnia ć przedsi ębiorcy ubiegaj ący si ę o uzyskanie 
zezwolenia na prowadzenie działalno ści w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od wła ścicieli nieruchomo ści oraz na prowadzenie działalno ści w 
zakresie opró Ŝniania zbiorników bezodpływowych i transportu niecz ysto ści ciekłych 
na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad 12 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Wójt uzupełnił odpowiedź na zapytanie radnego Wiśniewskiego zgłoszone na poprzedniej 
Sesji w sprawie zdublowania zezwoleń na wycinkę drzew przy drodze gminnej w Nawrze w 
kierunku Prangowni. W dniu 17 października 2011r. Gmina zawarła jedną umowę na 
usunięcie tych drzew z Panem Marszelewskim. Wcześniej poprzedni pracownik złoŜył ustną 
obietnicę Panu Grabowskiemu, o czym nie poinformował przełoŜonych. W związku z tym 
zlecając Panu Marszelewskiemu nie mieliśmy wiedzy na temat wcześniejszych ustnych 
ustaleń.  
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- radnemu Kotewiczowi, w sprawie Kółka Rolniczego w Radomnie, Wójt odpowiedział, Ŝe 
sprawa z pewnością wymaga uporządkowania. Kółko jest współwłaścicielem nieruchomości 
lokalowej, którą zajmuje lokator. Do Kółka Rolniczego jako właściciela naleŜy inicjatywa 
uporządkowania tych spraw. Wójt deklaruje wsparcie i pomoc prawną. Kluczem do 
rozwiązania problemu jest znalezienie mieszkania dla lokatorów, co nie będzie łatwe. Po 
nowym roku Wójt spotka się z Prezesem Kółka.  
- w sprawie zabezpieczenia budynku w Radomnie, Wójt odpowiedział, Ŝe naleŜy złoŜyć 
pisemny wniosek do Gminy. 
- wniosek w sprawie egzekwowania od mieszkańców sprawy nanoszenia piasku i 
zanieczyszczeń na drogi, Wójt przekazał obecnym radnym powiatu. 
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Radnej Mirosławie Granicy w sprawie zasad wywozu odpadów w 2012 roku, Wójt 
odpowiedział, Ŝe system nie zmienia się, dalej prowadzona będzie selektywna zbiórka u 
źródła. Harmonogram  odbioru jest ustalony na I półrocze i zostanie rozpropagowany we 
wsiach. Nowa ustawa, która będzie obowiązywała od 1 stycznia 2012 roku wprowadza dość 
istotne zmiany: odbiór z kaŜdej posesji, obecnie z punktów po wyznaczonych trasach, na 
odbiór tych odpadów będzie obowiązywała procedura przetargowa.  
- w sprawie elektrowni wiatrowych Wójt odpowiedział, Ŝe wiele firm jest zainteresowanych. 
W celu wypracowania jak najkorzystniejszej umowy dla rolnika potrzebne jest wspólne 
działanie Gminy i rolników. Wójt Planuje spotkanie dla rolników w I kwartale. 
- w sprawie budowy placu manewrowego przy szkole w Jamielniku, wniosek jest zasadny. 
W projekcie budowy drogi Jamielnik-Gryźliny na przeciwko świetlicy wiejskiej projektuje się 
budowę duŜej zatoki autobusowej i trzeba rozwaŜyć, czy jest moŜliwość, aby dzieci tam 
wsiadały do autobusu. JeŜeli nie, trzeba będzie zastanowić się nad budową. Wspomóc 
powinno sołectwa przekazując część środków z funduszu sołeckiego.  
- w prawie wydłuŜenia trasy odbioru odpadów w kierunku Mroczna, Wójt sprawdzi jakie są 
uzgodnienia i odpowie na następnej Sesji. 
 
Radnemu Wiśniewskiemu w sprawie perspektyw uzyskania dofinansowania na budowę 
drogi Nawra-Ustronie, Wójt odpowiedział, Ŝe są bardzo małe moŜliwości pozyskania 
środków z RPO czy ze „schetynówek”, bo droga ta nie łączy się z drogą o wyŜszej kategorii.  
Ta droga ma charakter drogi wewnętrznej. Jest moŜliwość pozyskania środków z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych, ale jest to tylko 100.000 zł. Generalnie ta inwestycja powinna 
być realizowana z własnych środków.  
  
Wójt podziękował radnym za współpracę w roku 2011. Mamy wspólne osiągnięcia, które 
bez udziału radnych i sołtysów nie byłyby wykonane. Podziękował za właściwe podejście, 
za rozwagę, zrozumienie i jednomyślność z władzą wykonawczą w podejmowaniu decyzji. 
Podziękował równieŜ sołtysom. 
Radnym powiatu podziękował za udział w Sesjach. 
 
Wicestarosta odpowiedział w sprawie zanieczyszczeń na drogach, co rzeczywiście moŜe 
stwarzać zagroŜenie. Telefonicznie skontaktował się z Dyrektorem Powiatowego Zarządu 
Dróg i poinformował, Ŝe nie ma moŜliwości prawnych, moŜna wnioskować do policji o 
ukaranie mandatem. Pracownicy sytuację sprawdzają i będą reagować. Podziękował za rok 
współpracy i złoŜył Ŝyczenia noworoczne. 
 
 
Ad 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski  
zamknął obrady XV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
sekretarz obrad                                                        Przewodniczący Rady Gminy  
Zbigniew Wiśniewski                                                       Roman Biegajski  

 
 


